
Sitno, 23 marca 2016 r. 

ST.0002.VII.21.2016 

 

Protokół Nr XXI/2016 

R a d y G m i n y 

w  Sitnie 

z dnia 23 marca 2016 roku 

 

 

Porządek obrad: 

 

1. Otwarcie obrad sesji. 

2. Stwierdzenie quorum i przyjęcie porządku obrad. 

3. Powołanie Komisji Uchwał i Wniosków. 

4. Przyjęcie protokołu z poprzedniej sesji. 

5. Podjęcie uchwał: 

 zmieniająca uchwałę w sprawie określenia kryteriów rekrutacji do publicznych 

przedszkoli i do oddziałów przedszkolnych w szkołach podstawowych, dla których Gmina 

Sitno jest organem prowadzącym; 

 w sprawie przystąpienia do sporządzenia zmiany studium uwarunkowań i kierunków 

zagospodarowania przestrzennego Gminy Sitno; 

 w sprawie przystąpienia do sporządzenia zmiany miejscowego planu zagospodarowania 

przestrzennego Gminy Sitno;  

 zmieniająca uchwałę w sprawie ustalenia trybu udzielenia i rozliczenia dotacji dla 

publicznych i niepublicznych jednostek oświatowych prowadzonych przez inne podmioty 

niż Gmina Sitno oraz trybu i zakresu kontroli prawidłowości ich pobrania  

i wykorzystania; 

 w sprawie określenia terminu, częstotliwości i trybu uiszczania opłaty za gospodarowanie 

odpadami komunalnymi; 

 w sprawie ustalenia wzoru deklaracji o wysokości opłaty za gospodarowanie odpadami 

komunalnymi; 

 w sprawie zmiany uchwały budżetowej na 2016 r.; 

 w sprawie zmiany wieloletniej prognozy finansowej; 

 w sprawie zaciągnięcia kredytu konsolidacyjnego długoterminowego. 

6. Sprawozdanie z działalności międzysesyjnej Wójta Gminy. 

7. Interpelacje i zapytania Radnych – odpowiedzi. 

8. Sprawy różne. 

9. Zamknięcie obrad sesji. 

 

Radni obecni: 

1. Biłant Tomasz 

2. Chaińska Joanna 

3. Chmiel Teresa 

4. Gąsior Tomasz 

5. Klikicki Krzysztof 

6. Kozak Leszek 

7. Łazorczyk Tomasz 



8. Mazurek Janusz 

9. Ryszczuk Jan 

10. Szawarski Ryszard 

11. Tokarz Kazimierz 

12. Torba Janusz 

13. Wydmański Władysław 

14. Polski Robert 

15. Sokołowski Dariusz 

 

Ad. 1 

Otwarcie obrad 

 
Pan Krzysztof Klikicki – Przewodniczący Rady otworzył obrady XXI Sesji Rady 

Gminy. Na wstępie, Przewodniczący powitał Wójta Gminy Sitno Pana Mariana Bernata, 

Skarbnik Gminy Panią Jolantę Hryciuk, Kierownik GOPS Panią Barbarę Tor, Panią Danutę 

Wrotniak oraz radnych. 

Obrady rozpoczęły się o godz. 12
00

 i trwały do godz. 15
30 

. 

Ad. 2 

Stwierdzenie quorum i przyjęcie porządku obrad 

 
Pan Przewodniczący zaznaczył, że na sali obrad obecnych jest 14 radnych, wobec 

czego zachowane zostało wymagane quorum do podejmowania prawomocnych uchwał. 

 

Pan Przewodniczący zakomunikował, że złożona została propozycja dodania do 

porządku obrad głosowania nad uchwałą, której projekt został dostarczony radnym dzień 

wcześniej. 

Pan Wójt wyjaśnił, że dodatkowy projekt, jaki został przygotowany pod głosowanie to 

uchwała: 

- w sprawie przyjęcia Planu Gospodarki Niskoemisyjnej na lata 2016-2023.  

Pan Wójt omówił pokrótce projekt uchwały, po czym poprosił o włączenie go do 

obecnego porządku obrad. 

Pan Przewodniczący zapytał, czy są jakieś uwagi dotyczące porządku obrad. 

Następnie poddał go pod głosowanie.  

Radni Gminy Sitno przyjęli proponowany porządek obrad wraz z zaproponowaną 

zmianą jednomyślnie. 

 

Ad. 3  

Powołanie Komisji Uchwał i Wniosków 

 

Przewodniczący Rady Gminy zaproponowałby w skład Komisji Uchwał i Wniosków 

weszli nw. Radni: Teresa Chmiel, Ryszard Szawarski i Dariusz Sokołowski.  

Zgłoszeni kandydaci wyrazili zgodę na pracę w Komisji i zostali powołani do jej 

składu przy 11 głosach za, wstrzymało się 3 Radnych, przeciw 0.  

 



 

 

Ad. 4 

Przyjęcie protokołu z poprzedniej sesji 

 

 Pan Przewodniczący poinformował, że protokół został dostarczony tydzień wcześniej, 

razem z projektami uchwał na sesję. Po czym zapytał czy są jakieś uwagi dotyczące 

protokołu, następnie poddał go pod głosowanie. 

Protokół z sesji Rady Gminy o numerze XX/2016 został przyjęty 13 głosami za  

i 1 głosem wstrzymującym się. 

 

Ad. 5 

Podjęcie uchwał 

 

Pan Przewodniczący zaznaczył, że na tę chwilę na sali obrad jest 15 radnych (do obrad 

dołączył Pan Janusz Torba). 

Pan Przewodniczący Krzysztof Klikicki poprosił Panią Teresę Chmiel o przeczytanie 

Uchwał. 

Pani Teresa Chmiel odczytała kolejno projekty uchwał celem ich podjęcia: 

 

1. Uchwała Nr XXI/116/2016 Rady Gminy Sitno z dnia 23 marca 2016 r. zmieniająca 

uchwałę w sprawie określenia kryteriów rekrutacji do publicznych przedszkoli i do 

oddziałów przedszkolnych w szkołach podstawowych, dla których Gmina Sitno jest 

organem prowadzącym. 

 

Pan Przewodniczący poprosił Pana Wójta o wyjaśnienie. 

Pan Wójt omówił i poinformował, jakie zmiany zostały wprowadzone w powyższej 

uchwale. 
 

W związku z brakiem pytań i uwag Przewodniczący poddał pod głosowanie 

omówioną Uchwałę. 

Uchwała została przyjęta jednogłośnie w głosowaniu jawnym. 
 

2. Uchwała Nr XXI/117/2016  Rady Gminy Sitno z dnia 23 marca 2016 r.                                          

w sprawie przystąpienia do sporządzenia zmiany studium uwarunkowań i kierunków 

zagospodarowania przestrzennego Gminy Sitno. 

 

Pan Wójt zaznaczył, że przy tak dużej liczbie zmian, jakie występują w gminie, 

powinna funkcjonować jedna uchwała, która pozwoliłaby na zmianę w studium na całym 

terenie gminy. Dodał, że tak mówią przepisy, a my musimy się im podporządkować. 

 

W związku z brakiem pytań i uwag Przewodniczący poddał pod głosowanie 

omówioną Uchwałę. 

Uchwała została przyjęta przy 13 głosach za, wstrzymujących 2, przeciw 0. 
 

 



3. Uchwała Nr XXI/118/2016  Rady Gminy Sitno z dnia 23 marca 2016 r. w sprawie 

przystąpienia do sporządzenia zmiany miejscowego planu zagospodarowania 

przestrzennego Gminy Sitno. 

Pan Wójt omówił uchwałę. Dodał, że jest to działka na pograniczu Cześnik i Bożego 

Daru. 

W związku z brakiem pytań i uwag Przewodniczący poddał pod głosowanie 

omówioną Uchwałę. 

Uchwała została przyjęta jednomyślnie w głosowaniu jawnym. 
 

4. Uchwała Nr XXI/119/2016 Rady Gminy Sitno z dnia 23 marca 2016 r.                          

zmieniająca uchwałę w sprawie ustalenia trybu udzielenia i rozliczenia dotacji dla 

publicznych i niepublicznych jednostek oświatowych prowadzonych przez inne 

podmioty niż Gmina Sitno oraz trybu i zakresu kontroli prawidłowości ich pobrania i 

wykorzystania. 

Pan Przewodniczący Krzysztof Klikicki poprosił Pana Wójta o omówienie. 

Pan Wójt zaznaczył, że w powyższej uchwale została zmieniona jedynie data 

przekazania dotacji za miesiąc grudzień.  

Pan Robert Polski zabrał głos, zapytał: „Czy ta dotacja to tylko zwykła subwencja, czy 

są to jakieś inne środki, które my, jako gmina przekazujemy szkołom nie tylko publicznym, 

ale i stowarzyszeniowym?” 

Pan Wójt oznajmił, że jest to subwencja oświatowa wynikająca z rozliczenia dotacji, 

rozliczenia subwencji na ucznia. Dalej tłumaczył, że stowarzyszenie, jak i szkoła informują  

o liczbie uczniów i na tej podstawie są przekazywane dotacje na utrzymanie szkół.  

Pan Robert Polski ponownie zapytał: „ (…) czy ta dotacja w przeliczeniu na ucznia na 

różne szkoły jest porównywalna, czy są rozbieżności w zależności od szkół?” 

Pan Wójt odpowiedział, że dotacja nie jest równa. Dodał, że gdyby taka sytuacja miała 

miejsce to już w miesiącu kwietniu w Szkole w Sitnie nie byłoby środków na wynagrodzenia 

dla nauczycieli. 

Pan Wójt poinformował także o problemie, jaki może wystąpić odnośnie braku dzieci 

w pierwszych klasach. 

Pan Janusz Torba zapytał:, „ Co by się stało, gdyby pierwszych klas nie było?” 

Pan Wójt odpowiedział Panu Januszowi, że konsekwencji w szkołach 

stowarzyszeniowych nie ma żadnych, ponieważ one podają liczbę dzieci i dostają subwencję. 

Natomiast w szkołach, które są pod Kartą Nauczyciela występuje wysokie 

prawdopodobieństwo utraty pracy przez 2 nauczycieli. Dodał także, że nauczyciele mogą 

zgodzić się na zmniejszenie swojego pensum, wtedy nie wystąpiłaby redukcja etatów. Istnieje 

możliwość, że w Szkole Podstawowej w Sitnie w klasie pierwszej będzie tylko 2 uczniów.  

W związku, z czym może powstać poważny problem. Powyższe nie dotyczy szkół 

stowarzyszeniowych, ponieważ one dostają pulę środków na ucznia i mają tak gospodarzyć, 



żeby im wystarczyło – mogą podnieść pensum. W szkołach podlegających pod Kartę 

Nauczyciela, czyli tak jak w Sitnie, już się tak nie da.  

Pan Władysław Wydmański odniósł się do wypowiedzi Pana Wójta:, „ Jeśli dobrze 

zrozumiałem to Pan Wójt mówi, że na szkoły stowarzyszeniowe przekazywana jest tylko 

subwencja i nie ma innych dodatkowych kosztów związanych z utrzymaniem tych szkół?” 

Pan Wójt zaznaczył, że otrzymują subwencję.  

Pan Władysław Wydmański poprosił, żeby na koniec roku przygotować zestawienie, 

w którym zostaną przedstawione wszystkie wydatkowane środki na poszczególne szkoły  

z subwencji i poza subwencją. 

Pan Wójt poinformował, że takie zestawienie będzie w rozliczeniu na koniec roku. 

Jednocześnie zaznaczył, że tylko przedszkola i klasy „0” to zadania własne, a szkoły są 

rozliczane z subwencji. Jeśli w gminie są drogie szkoły podstawowe to gmina dokładać musi 

także do szkół stowarzyszeniowych. Pan Wójt zaznaczył, że jak jest mało uczniów w takiej 

szkole to najbardziej odczuwają to nauczyciele, bo zarabiają dużo mniej i pracują dużo więcej 

godzin. Podsumowując Pan Wójt wskazał, że 27 godzin w stowarzyszeniu jest równe  

11 godzinom z Karty Nauczyciela. 

Pan Przewodniczący zwrócił uwagę, iż zgodnie z Kartą Nauczyciela pensum wynosi 

18 godzin plus 2 godziny karciane. Do tego dochodzą liczne zebrania, wycieczki. Pensum 

dotyczy tylko pracy dydaktycznej, a nauczyciele wykonują jeszcze mnóstwo pracy poza 

szkołą. 

W związku z brakiem pytań i uwag Przewodniczący poddał pod głosowanie 

omówioną Uchwałę. 

Uchwała została przyjęta przy 13 głosach za, wstrzymujących 2, przeciw 0. 
 

5. Uchwała Nr XXI/120/2016 Rady Gminy Sitno z dnia 23 marca 2016 r.                                         

w sprawie określenia terminu, częstotliwości i trybu uiszczania opłaty za 

gospodarowanie odpadami komunalnymi.  

Pan Wójt omówił projekt uchwały. 

W związku z brakiem pytań i uwag Przewodniczący poddał pod głosowanie 

omówioną Uchwałę. 

Uchwała została przyjęta jednomyślnie w głosowaniu jawnym. 
 

6. Uchwała Nr XXI/121/2016 Rady Gminy Sitno z dnia 23 marca 2016 r.                                 

w sprawie ustalenia wzoru deklaracji o wysokości opłaty za gospodarowanie 

odpadami komunalnymi.  

Pan Przewodniczący poinformował, że uchwała jest konsekwencją pisma  

z Prokuratury w sprawie zmiany uchwały z 2013 r. dotyczącej deklaracji o wysokości opłaty 

za gospodarowanie odpadami komunalnymi. Dodał, że wymaganie tak szczegółowych 

informacji – według Prokuratury - było zbyt daleko idące. Następnie zaznaczył, że  

z prokuratury zostało skierowane kolejne pismo odnośnie uchwały, także z 2013 r. w sprawie 



Regulaminu utrzymywania czystości i porządku na terenie Gminy Sitno. Dodał, że Pan Wójt 

z Panią Radczynią odpisali na w/w pismo do Prokuratury. Kolejno poinformował obecnych 

na obradach, że temat uchwały dotyczącej „utrzymania czystości” może w najbliższym czasie 

powrócić. 

Pan Władysław Wydmański zapytał: „Czy poprzednie deklaracje tracą moc?  

I czy każdy mieszkaniec będzie musiał wypełnić ponownie deklarację?” 

Pan Wójt oznajmił, że tylko nowe osoby będą zobowiązane do wypełnienia deklaracji.  

W związku z brakiem pytań i uwag Przewodniczący poddał pod głosowanie 

omówioną Uchwałę. 

Uchwała została przyjęta jednomyślnie w głosowaniu jawnym. 
 

7. Uchwała Nr XXI/122/2016 Rady Gminy Sitno z dnia 23 marca 2016 r. w sprawie 

zmiany uchwały budżetowej na 2016 r.          

Pani Skarbnik Jolanta Hryciuk poinformowała, że w powyższej uchwale dochody 

zwiększone zostały o kwotę 25 990 zł. Zostały zwiększone dochody na zezwolenie na 

sprzedaż napojów alkoholowych. W oświacie i wychowaniu zwiększona została o kwotę 

300 zł dotacja otrzymana z Wojewódzkiego Funduszu na przeprowadzenie konkursu 

ekologicznego. W gimnazjach zwiększa się dochody o kwotę 3 000 zł z tytułu wpłaty za 

dożywianie. W dziale 854 zwiększa się dochody o kwotę 5 000 zł - są to środki otrzymane 

na stypendia socjalne. W dziale 900 gospodarka komunalna i ochrona środowiska 

zwiększa się o kwotę 2 253 zł - są to środki otrzymane z firmy ubezpieczeniowej (dotyczy 

awarii instalacji solarnych). Następnie Pani Skarbnik omówiła zmiany w zakresie 

wydatków, które zmniejsza się o kwotę 25 990 zł. W administracji, projekt  

z wykorzystaniem środków unijnych termomodernizacja budynku Urzędu Gminy, 

poinformowała,że ze względu na przesunięcie w czasie projektów z wkładu własnego 

zdejmuje się kwotę 57 500 zł. W dziale 801 zwiększa się o kwotę 300 zł - wydatki były 

przeznaczone na konkurs ekologiczny z Wojewódzkiego Funduszu Ochrony Środowiska. 

W gimnazjach zwiększa się o kwotę 3 000 zł z wpłat rodziców na dożywianie. 

Zwiększamy o 15 437 zł zezwolenia na sprzedaż alkoholu. W dziale 854 edukacyjna 

opieka wychowawcza zwiększa się o kwotę 5 000 zł, otrzymane z Wojewódzkiego 

Urzędu na stypendia. W dziale 900 gospodarka komunalna kwotę 2 253 zł zwiększa się 

tam, gdzie księgowane są faktury za naprawy solarów, o zwrot ze środków firmy 

ubezpieczeniowej. W wydatkach wprowadzone zostanie nowe zadanie inwestycyjne 

dotyczące odnawialnych źródeł energii w gminie Sitno – studium wykonalności  

i projekty, na które zostanie przeznaczona kwota w wysokości 39 000 zł. Wydatki na 

zakupy inwestycyjne 18 500 zł - zakup walca samojezdnego. Ostatnie dwie pozycje 

wynikają ze zmniejszenia administracji o termomodernizację. 

 Następnie Pan Wójt poinformował, że zostało wynegocjowane 39 000 zł na projekty  

i studium, kwota dotyczy odnawialnych źródeł energii. Odnośnie walca zaznaczył, że nie 

było innej możliwości, żeby zejść z ceny poniżej kwoty 15 000 zł + VAT. Dodał także, że 

termomodernizacja budynku Urzędu Gminy w tym roku nie zostanie zrealizowana. 



 Pan Tomasz Biłant zabrał głos: „Panie Wójcie, mam wniosek formalny, odnoszę się 

do programu przeciwdziałaniu alkoholizmowi i narkomanii. Mam taką propozycję, aby 

przeznaczyć po 1 000 zł na doposażenie świetlic w sprzęt sportowy i proszę  

o przegłosowanie tego wniosku.” 

 Pan Przewodniczący zapytał, o jaką konkretnie liczbę świetlic chodzi. 

 Pan Kazimierz Tokarz zaproponował wziąć pieniądze z funduszu sołeckiego. 

 Pan Tomasz Biłant: „Świetlice, tam gdzie młodzież korzysta, tam gdzie są siłownie,  

a jest ich kilka, jest taka potrzeba, żeby ten sprzęt sportowy uzupełnić.”  

 Pan Wójt odniósł się do wypowiedzi Pana Tomasza Biłanta i zaznaczył, że wniosek 

został złożony dzisiaj, więc zastanowimy się i na kolejnej sesji będziemy go rozważać.  

 Pan Tomasz Biłant prosi o przegłosowanie go na obecnej sesji. 

 Pan Wójt poinformował, że żeby taki wniosek przeszedł musi zostać dokładnie 

sprawdzony budżet pod względem wolnych środków. Kontynuując zaznaczył, że jest wiele 

inwestycji, które będą realizowane. Dodał także, że oczekuje sprawozdania z pływalni od 

Pana Tomasza Biłanta. Następnie Pan Wójt dodał, że został podany do Wojewódzkiego Sądu 

Administracyjnego przez Pana Tomasza Biłanta, przez co ma być ukarany grzywną za 

bezczynność. 

 Pan Przewodniczący zapytał Panią Skarbnik Jolantę Hryciuk, czy gmina posiada 

środki na doposażenie świetlic. 

 Pani Jolanta Hryciuk poinformowała, że dopiero po analizie wydatków za miesiąc 

marzec może cos więcej powiedzieć. 

 Pan Ryszard Szawarski odniósł się do poprzednich wypowiedzi Pana Tomasza 

Biłanta. Zapytał, o jakie świetlice dokładnie chodzi. Wyjaśnił, że na świetlice strażackie  

i KGW jest przeznaczony fundusz sołecki. 

 Pan Tomasz Biłant poinformował: „Sprawa wygląda tak, że głosowaliście za 

preliminarzem, który wyraźnie mówi, na co mają być przeznaczone środki. Był przewidziany 

koordynator, koordynatora tego nie ma, pieniądze zostały, środki mogą być wydatkowane na 

wyposażenie świetlic w sprzęt sportowy.” 

 Pan Ryszard Szawarski zapytał:, „Jakich świetlic?” 

 Dalej Pan Tomasz Biłant wyjaśnił: „Remiza to jest też świetlica wiejska, u nas 

młodzież korzysta, jest siłownia zorganizowana w czynie społecznym i jest taka potrzeba ze 

strony młodzieży, żeby dokupić trochę sprzętu sportowego, ale z tego, co wiem nie tylko jest 

taka potrzeba w Stabrowie, bo wiem, że w innych świetlicach też. Nie będę mówił, w których 

bo Państwo Radni powinniście wiedzieć i mi się wydaje, że to jest w zupełności uzasadnione, 

a środki są. (…) Jeżeli Pan Wójt powołuje się na to, że musi jechać do sądu i został ukarany 

grzywną, czy będzie Pan ukarany grzywną to jest następstwem Pańskich działań, nie 

wywiązanie się terminowi, odpowiedź niepełna i takie są konsekwencje.” 



 Pan Wójt poinformował, że na początku sesji powinna zostać wprowadzona 

dodatkowa uchwała i nie byłoby żadnych podtekstów. Dodał, że są to „pieniądze 

alkoholowe”, a to nie znaczy, że można z nimi robić, co się chce. 

Pan Przewodniczący zaproponował po przeczytaniu uchwały w trakcie dyskusji 5 minut 

przerwy. 

 Po przerwie Pan Przewodniczący dodał, że jest wniosek, lecz na ta chwilę nie można 

dokładnie określić kwoty i nie wiadomo, czy są pieniądze na taką inwestycję. Następnie Pan 

Przewodniczący zaproponował przekazać wniosek Pana Tomasza Biłanta do Komisji 

Budżetowej, bo nikt nie jest w stanie obecnie na ten temat się wypowiedzieć i głosować.  

 Pan Wójt odnośnie siłowni zakomunikował, że jest przeniesiona siłownia z CK  

w Sitnie do Szkoły w Sitnie wraz z instruktorem. 

 Pan Tomasz Biłant: „Panie Wójcie, ja chyba niejasno sprecyzowałem, powiedziałem 

sprzęt sportowy, (…) a sprzęt sportowy jest to pojęcie bardzo ogólne. To nie jest wniosek 

dotyczący budżetu tylko dotyczący preliminarzu, na który głosowaliśmy.” 

 Pan Tomasz Łazorczyk poprosił, żeby zakupić do remizy stół do tenisa stołowego, 

jeżeli będzie taka możliwość i będą na to środki.  

 Pan Wójt poinformował, że są jeszcze inne wydarzenia sportowe, na które trzeba 

przeznaczyć niemałe kwoty. 

 Pan Wójt poprosił Pana Tomasza Biłanta o sprawozdanie z pływalni. Następnie 

zaznaczył, że podpisał umowę i chce znać dokładne szczegóły. 

 Pan Tomasz Biłant odpowiedział, że dostarczył Panu Wójtowi listę osób, które były 

chętne. 

 Pan Wójt poinformował, że chce listę osób, które fizycznie uczestniczyły. 

 Pan Tomasz Biłant: „Panie Wójcie wniosek był na grupę 15 osobową.” 

 Pan Wójt: „Ile osób uczestniczyło?” 

 Pan Tomasz Biłant: „To nie ma znaczenia, ile uczestniczyło.” 

 Pan Wójt: „Panie Tomaszu jak nie ma znaczenia? Dostaliście dotację, teraz się z tego 

trzeba rozliczyć.” 

 Pan Tomasz Biłant: „Grupa była 15 osobowa.” 

 Pan Tomasz Biłant poinformował, że poprosi dyrektorów o takie sprawozdanie. 

 Pan Jan Ryszczuk także poprosił Pana Wójta o zakup stołu do tenisa stołowego.  

 Pan Przewodniczący zaproponował ponownie, żeby przenieść wszystko do komisji na 

przyszłą sesję. Wniosek Pana Przewodniczącego został poddany pod głosowanie. Wniosek 

został przyjęty 14 głosami za, wstrzymujący 0, przeciwnym 1. 

W związku z brakiem pytań i uwag Przewodniczący poddał pod głosowanie 

omówioną Uchwałę. 

Uchwała została przyjęta jednomyślnie w głosowaniu jawnym. 



 
8. Uchwała Nr XXI/123/2016 Rady Gminy Sitno z dnia 23 marca 2016 r.                                     

w sprawie zmiany wieloletniej prognozy finansowej.                                          

Pan Wójt poinformował, że w poprzedniej uchwale termin płatności kredytów był 

przesunięty do 2030 r. W chwili obecnej dokonano zmiany powyższego terminu spłaty ze 

względu na rosnące odsetki.  

W związku z brakiem pytań i uwag Przewodniczący poddał pod głosowanie 

omówioną Uchwałę. 

Uchwała została przyjęta jednomyślnie w głosowaniu jawnym. 
 

9. Uchwała Nr XXI/124/2016 Rady Gminy Sitno z dnia 23 marca 2016 r.                                 

w sprawie zaciągnięcia kredytu konsolidacyjnego długoterminowego.                   

Pan Wójt Marian Bernat omówił uchwałę. 

Pan Wójt odniósł się do powyższej uchwały, zaznaczył, że zostały połączone 4 kredyty  

w jeden i do 2026 r. kredyty zostaną spłacone.  

Pan Władysław Wydmański zadał pytanie: „Na ostatniej sesji podejmowaliśmy uchwałę 

związaną z konsolidacją kredytu długoterminowego i teraz też podejmujemy taką uchwałę?” 

Pan Przewodniczący poinformował, że poprzednia uchwała została uchylona. 

Dalej Pan Władysław Wydmański: „Były 3 kredyty teraz jest ich 4, skąd wziął się  

4 kredyt?” 

Pan Wójt oznajmił, że od samego początku były 4 kredyty, ale w poprzedniej uchwale 

konsolidowaliśmy tylko 3. W obecnej konsolidujemy 4, ponieważ kredyt w kwocie 906 500 

zł ma bardzo dużą wpłatę w tym i w następnym roku. 

Pan Władysław Wydmański:, „Czyli mamy kredyt krótko mówiąc o około 1 000 000 zł 

większy.” 

Pan Wójt poinformował, że nic się nie zmienia, 4 kredyt był, teraz tylko zostanie 

dołączony do tych 3. 

Pan Władysław Wydmański zadał pytanie: „Czy ta konsolidacja na pewno nie spowoduje 

zwiększenia kwoty zadłużenia? A jak zwiększy się, to o ile?” 

Pan Wójt zaznaczył, że dokładnie to będzie wiadomo wszystko po przetargu. Dodał, że na 

tą chwilę jest około 700 000 zł odsetek, lecz może ta kwota wzrosnąć do około 1 200 000 zł. 

Zaznaczył, że powyższy wzrost odsetek spowodowany jest przesunięciem spłaty kredytu do 

2026 roku. 

W głosowaniu jawnym Uchwała została przyjęta przy 13 głosach za, przeciw 0, 

wstrzymało się 2 Radnych. 

 

10. Uchwała Nr XXI/125/2016 Rady Gminy Sitno z dnia 23 marca 2016 r.                              

w sprawie przyjęcia Planu Gospodarki Niskoemisyjnej na lata 2016-2023. 



Pan Przewodniczący zaznaczył, że uchwała została omówiona przez Pana Wójta w czasie 

składania wniosku o dodanie jej do porządku obrad. 

 

W związku z brakiem pytań i uwag Przewodniczący poddał pod głosowanie 

omówioną Uchwałę. 

Uchwała została przyjęta jednomyślnie w głosowaniu jawnym. 
 

Ad.6 

Sprawozdanie z działalności międzysesyjnej Wójta Gminy 

 
Pan Wójt omówił następujące kwestie: 

 

1. Sieć kanalizacyjno-wodociągowa; 

2. „500 +” - przygotowany został pokój na przyjmowanie wniosków w CK w Sitnie; 

3. Przeniesienie siłowni z CK w Sitnie do Szkoły w Sitnie; 

4. Parking przy budynku Gminy dla busów i autobusów szkolnych; 

5. Waga buraczana w Sitnie- Pan Wójt wyraził chęć zakupienia starej rampy, dzięki której 

można byłoby dokonać drobnych napraw w busach i autobusach szkolnych; 

6. Pan Czesław Nowakowski zrezygnował z pracy, przez co zatrudniony został nowy 

kierowca; 

7. Wykorzystywanie urlopów przez kierowców; 

8. Animator sportu- Pani Popławska będzie zajmować się „Orlikiem”; 

9. Pismo - Generalna Dyrekcja Dróg Krajowych; 

10. Boisko – Jarosławiec Osiedle; 

11. Poprawione Drogi – Jarosławiec Osiedle; 

12. Azbest – nowy nabór wniosków; 

13. Straty w zbożu z powodu mrozów-, jeżeli są duże straty powyżej 30% można składać do 

Wojewody informację; 

14. Schody w Kornelówce - zły stan techniczny; 

15. Możliwość zmiany ubezpieczenia z ZUS na KRUS; 

16. Drogi gminne - 26 dróg otrzymało numery; 

17. Wspólnota Jarosławiec; 

18. Szkoła Horyszów Polski – zmiana dachu, stworzenie kosztorysu; 

19. Janówka - od GS otrzymaliśmy cały sklep; 

20. Cześniki – zabytek( grób); 

21. Termomodernizacja budynku gminy – projekt; 

22. LGD – środki zewnętrzne na świetlice; 

23. Horyszów Polski – obrzeża. 

 

Ad.7 

Interpelacje i zapytania Radnych – odpowiedzi 

 

Pan Kazimierz Tokarz zadał pytanie Panu Wójtowi: „Czy sadownicy otrzymali 

odpowiedź na pismo?” 

Pan Wójt poinformował, że pismo dotyczyło umorzenia podatku. Dodał, że postara się 

im w jakiś sposób pomóc. 

Pan Tomasz Gąsior odniósł się do złego stanu technicznego dróg gminnych  

w Rozdołach i Stanisławce, prośbę skierował do Pana Wójta, żeby zacząć łatać dziury 

drogowe. Kolejno zaznaczył, że prosił Pana Surmacza o poprawienie drogi (wąwóz) do Pana 

Torby oraz drogi w lesie za Panem Czadym, plus wycinka krzaków. Odniósł się także do 



boiska przy remizie. Dodał także, że droga za Panem Torbą jest za wąska, nie można 

przejechać większym sprzętem rolniczym. 

Pan Wójt zaznaczył, że będzie próbował wszystko zrealizować. Dodał, że do Pana 

Surmacza jest otwarte zlecenie, trzeba się z nim kontaktować, jeżeli jest taka potrzeba. 

Także Pan Janusz Torba zwrócił uwagę na kwestię złego stanu technicznego dróg  

w jego miejscowości. Przypomniał Panu Wójtowi o przystanku, który obiecał.  

Pan Jan Ryszczuk zapytał, czy do postawienia nowego ogrodzenia przy remizie 

potrzebny jest plan. 

Pan Wójt odpowiedział, że teraz nie jest potrzebny plan, dodał tylko, że odpowiednie 

odległości powinny być zachowane.  

Pan Jan Ryszczuk poinformował Pana Wójta, że potrzebna jest kosiarka i chce ją  

w najbliższym czasie zakupić z funduszu sołeckiego.   

Pan Wójt podkreślił, że nic nie stoi na przeszkodzie kupna.  

Pan Tomasz Łazorczyk nadmienił Panu Wójtowi o boisku i bieżni. 

Pan Wójt zaznaczył, że na tą chwilę najważniejszy jest remont dachu na Szkole  

w Horyszowie Polskim. 

Pan Tomasz Biłant odniósł się do remontowanej podłogi w Remizie w Stabrowie, 

zapytał Pana Wójta, czy może wypożyczyć zagęszczarkę w celu ubicia pierwszej warstwy 

piasku. 

Pan Wójt zgodził się. 

Pan Tomasz Biłant zapytał: „Panie Wójcie jak wygląda sytuacja tego naszego 

garażu?” 

Pan Wójt poinformował, że będzie dążyć do tego, żeby wybudować w/w garaż. 

Kolejno Pan Tomasz Biłant: „Mieszkańcy zgłaszają uwagi w sprawie lip, które 

wyrastają na drogę (…).” Zapytał czy można podciąć ich gałęzie. 

Pan Wójt odpowiedział, że wycinka powinna nastąpić do końca lutego. Następnie 

oznajmił, że później gałęzie można podcinać jedynie po ówczesnym zgłoszeniu do Starosty, 

jeżeli jest to drzewo w pasie drogowym powiatu.  

Następnie Pan Tomasz Biłant odniósł się do drogi koło Pana Maksymowicza, która 

biegnie aż do Pana Nowosada, dodał, że droga jest w bardzo złym stanie. 

Pan Wójt odpowiedział, że droga została zgłoszona do PROWu. 

Pan Janusz Torba poinformował, że lepiej zakupić cement, zmieszać z tłuczniem  

i załatać największe dziury. 

Pan Wójt zaznaczył, że jeżeli zda to egzamin to nie widzi przeszkód. Następnie 

odniósł się ponownie do Szkoły w Horyszowie Polskim (dach) oraz obrzeży, o których 

wcześniej wspomniał. Zaproponował, żeby całą inwestycję przegłosować. 

Pan Przewodniczący zapytał, kto jest za rozpoczęciem inwestycji dotyczącej remontu 

dachu oraz obrzeży w Horyszowie Polskim. Wniosek został rozpatrzony pozytywnie. 

Pan Władysław Wydmański przypomniał o piśmie, które przygotował i na które Pan 

Wójt odpowiedział. Zaznaczył, że na trzy punkty chce bardziej szczegółowych odpowiedzi. 

Jeden z nich dotyczy boiska sportowego na osiedlu. Dodał, żeby nie wystąpiła taka sytuacja, 

jak w poprzednim roku, że boisko nie zostało zrobione. Kolejny punkt to projekt na budowę 

dróg osiedlowych. Pan Władysław Wydmański zakomunikował, że było obiecane, że w 2015 

roku projekt zostanie przygotowany, lecz do dnia dzisiejszego projektu nie ma. Następny 

punkt to projekt na modernizację oświetlenia ulicznego w Jarosławcu, oznajmił, że także go 

nie ma.  

Pan Wójt zaznaczył, że boisko sportowe będzie zrealizowane. Poinformował, że na tą 

chwilę posiada umowy na drogi i oświetlenie. Zaprosił Pana Władysława Wydmańskiego do 

Urzędu Gminy w celu przedstawienia dokumentów. 



Pan Tokarz dodał, że Pan Szatała nie wykonuje powierzonych mu obowiązków 

zgodnie z obietnicą. Następnie poprosił o 4 betony na poszerzenie wjazdu. 

Pan Wójt dodał, że po świętach będą realizowane powyższe zadania. 

Pan Przewodniczący nadmienił o kwestii remontu dachu świetlicy w Jarosławcu 

Górnym. 

Pan Wójt powiadomił obecnych, że posiada także projekty dotyczące miejscowości 

Jarosławiec i Kolonia Sitno na zagospodarowanie placów, na których powstaną Altany. 

Pan Władysław Wydmański wnioskuje do Rady o dołożenie 1 000 zł na plac zabaw. 

Pani Joanna Chaińska skierowała prośbę do Pana Wójta o dopilnowanie przepustu 

oraz oczyszczenia rowów przy polach w miejscowościach Wólka Horyszowska – Karp. 

Pan Janusz Mazurek chciałby dowiedzieć się czegoś na temat oświetlenia  

w miejscowości Czołki. 

Pan Wójt zaznaczył, że w Planie Gospodarki Niskoemisyjnej jest 600 lamp 

hybrydowych, działanie rusza w miesiącu lipcu. Będzie składany wniosek. 

Kolejno Pan Wójt poinformował o przyszłych inwestycjach dotyczących chodników 

w miejscowościach takich jak: Jarosławiec –parking, Sitno – centrum, Horyszów Polski- 

obrzeża, Rozdoły - koło Remizy, Cześniki od przystanku w kierunku południowym, 

Horyszów Stara Kolonia od wschodu, Janówka, Kolonia Sitno, Wólka Horyszowska od 

przystanku w kierunku zachodnim. 

 

Ad.8 

Sprawy różne 

 

Pan Przewodniczący poprosił Pana Janusza Torbę o odczytanie Sprawozdania Komisji 

Rolnictwa, Gospodarki Gruntami i Ochrony Środowiska za 2015 r. 

Pan Janusz Torba odczytał sprawozdanie i pokrótce je omówił. 

Pan Przewodniczący poprosił Pana Roberta Polskiego o odczytanie Sprawozdania 

Komisji Oświaty, Pomocy Społecznej, Ochrony Zdrowia. 

Pan Robert Polski odczytał sprawozdanie, po czym je omówił.  

Pan Przewodniczący podziękował za przedstawienie tak szczegółowych informacji 

dotyczących sprawozdań. 

Pan Władysław Wydmański zaznaczył, że ma uwagi, co do sprawozdania Komisji 

Rewizyjnej. Następnie chciałby się odnieść do statutu: „Komisja Rewizyjna przedkłada 

Radzie do zatwierdzenia plan pracy w terminie do dnia 30 marca każdego roku. Plan 

przedłożony Radzie musi zawierać, co najmniej: terminy odbywania posiedzeń, terminy  

i wykaz jednostek, które zostaną poddane kontroli. Komisja rewizyjna składa Radzie –  

w terminie do dnia 30 stycznia każdego roku – roczne sprawozdanie ze swojej działalności  

w roku poprzednim - sprawozdanie powinno zawierać: 1) liczbę, podmiot, miejsca, rodzaj  

i czas przeprowadzonych kontroli 2) wykaz najważniejszych nieprawidłowości wykrytych  

w toku kontroli, wykaz uchwał podjętych przez Komisję Rewizyjną.” Zaznaczył, że Klub 

Radnych nie ma przedstawiciela w Komisji Rewizyjnej, gdyż przedstawiona kandydatura na 

przedstawiciela klubu radnych do Komisji Rewizyjnej została odrzucona przez Radę Gminy, 

dlatego też prosi o przedstawienie dokładniejszych informacji, w szczególności chodzi  

o wykaz najważniejszych nieprawidłowości wykrytych w toku kontroli i przedmiotu tej kontroli. 

Pan Ryszard Szawarski odniósł się do wypowiedzi Pana Władysława Wydmańskiego  

i zaznaczył, że nigdzie nie jest napisane, że Komisja Rewizyjna musi przeprowadzić kontrolę. 

Następnie poinformował, że jeżeli ktoś z Państwa Radnych czy mieszkańców zwrócą 

się do Pana Wójta, do Komisji Rewizyjnej o sprawdzenie, czy w danej jednostce są jakieś 

nieprawidłowości, to owszem kontroli się dokona. Dodał, że dostał pismo o szkoleniu od 

Pana Przewodniczącego. 



Pan Władysław Wydmański odniósł się ponownie do statutu i zaznaczył, że jest w nim 

wyraźnie napisane: „(…) terminy i wykaz jednostek, które zostaną poddane kontroli”.  

W cytowanym fragmencie Statutu nie jest napisane, że „mogą zostać poddane kontroli” – 

tylko „zostaną poddane kontroli”. Tak, więc albo zmieniamy Statut albo wpisujemy w plan 

pracy Komisji Rewizyjnej konkretne jednostki do skontrolowania i to nie wiąże się  

z wydatkami związanymi ze szkoleniami. 

Pan Ryszard Szawarski zaznaczył, że: „Rada może zatwierdzić plan pracy Komisji 

Rewizyjnej lub jego część, przystąpienie do wykonywania kontroli może nastąpić po zatwierdzeniu 

planu pracy lub jego części.” Kolejno oznajmił, że plan pracy został odczytany i został przyjęty. Pan 

Ryszard Szawarski poinformował, że bardzo chętnie pojechałby na szkolenie, ale uszczupli to budżet 

gminy. 

Pan Tomasz Biłant zabrał głos poinformował, że cena szkolenia była promocyjna 295 zł,  

co więcej pismo wpłynęło do gminy dużo wcześniej. 

Pan Przewodniczący zakomunikował, że dostał pismo ze szkoleniem w ubiegłym tygodniu. 

Pan Tomasz Biłant wyraził chęć uczestniczenia w takim szkoleniu, poprosił Pana Wójta  

o potrącenie jego diety w celu udziału. 

Pan Wójt zaznaczył, że jeżeli występują nadal wątpliwości, co do pracy Rady, Komisji to 

zgodzi się żeby zainteresowani wzięli udział w w/w szkoleniu. 

Pan Przewodniczący poinformował także o piśmie od Pani Radczyni Prawnej. Pismo dotyczy 

propozycji podwyższenia wynagrodzenia dla Wójta Gminy Sitno. 

Pan Przewodniczący odniósł się do szkolenia zaznaczył, że nie było konkretnego terminu 

szkolenia, dodał, że jeśli chodzi o kwotę to wystarczy dogadać się z organizatorami, a wtedy kwota 

mogłaby być nawet niższa. 

Pan Tomasz Biłant ponownie odniósł się do tematu szkoleń, zapytał Pana Wójta czy 

znalazłyby się środki na szkolenia z zakresu partycypacji społecznej. 

Pan Wójt poinformował, że istotą rzeczy jest budżet, wszystkie uchwały i sprawozdania są 

kontrolowane przez nadzór, wszystko jest dokładnie sprawdzane. Zaproponował żeby zorganizować 

szkolenie w Sitnie, wtedy wszyscy z niego skorzystają. 

Pan Przewodniczący przypomniał, że do końca kwietnia trzeba złożyć oświadczenia 

majątkowe. 

Ad. 9 

Zamknięcie obrad sesji 

 

 Po wyczerpaniu porządku obrad sesji, Przewodniczący Rady Gminy podziękował 

zaproszonym gościom oraz Radnym za czynny udział w obradach sesji.  

 Następnie Przewodniczący Rady Gminy zamknął sesję słowami: 

 

„Zamykam obrady dzisiejszej sesji” 

Na tym protokół zakończono i podpisano. 

Protokołował:  

Krzysztof Prokopowicz 

          Przewodniczący  

          Rady Gminy 

          Krzysztof Klikicki 

 


